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Semnificaţii
Ne-am propus să relatăm cî

teva secvenţe din atmosfera de 
cald interes ce domneşte într-o 
întreprindere care produce prepa
rate de carne şi mezeluri, unde 
fiecare salariat, indiferent de pos
tul ce-1 ocupă, îşi concentrează 
eforturile spre realizarea de pro
duse în cantităţi cit mai mari şi 
de bună calitate. Este vorba de 
fabrica „Salconserv“ Mediaş.

. . .  Rememorez toate imaginile 
Văzute doar acum cîteva luni. Tîr- 
nava curgea învolburată prin 
curtea fabricii, peste maşini. Oa
menii încercau să-i ţină piept. Zile 
şi nopţi de efort susţinut. . .

Deşi inundată de două ori, fa
brica a lucrat cu întreaga capaci
tate de producţie încă din primele 
zile după retragerea apelor. Astăzi, 
trecînd în revistă rezultatele obţi
nute în cele 11 luni, colectivul de 
salariaţi al fabricii raportează pro
ducerea peste plan a 149 tone de 
preparate de carne şi 29 tone sa
lam. După cum ne spunea mais
trul Viorel Seiceanu, secretarul or
ganizaţiei de partid, în întreprin
dere, alături de mezelari, măcelari 
şi preparatori un rol deosebit de 
important revine celor din com
partimentul de întreţinere' a utila
jelor. Complexitatea acestora, pro
ductivitatea lor mare, reclamă o 
bună întreţinere, astfel îneît să fie 
permanent in stare de funcţionare. 
„La noi minutele sínt preţioase“ 
— adaugă maistrul. Afirmaţia îşi 
are semnificaţia ei, deoarece pro
cesul de producţie este complet 
mecanizat, atingînd în unele locuri 
chiar nivelul automatizării. Este 
ceea ce se numeşte tehnologie mo
dernă, tehnologie care asigură pro
ducerea preparatelor de carne şi 
conserve în condiţii igienice cores
punzătoare şi de calitate supe
rioară. Astfel, mecanicii şi reglorii 
fabricii desfăşoară o activitate la 
fel de importantă ca şi a prepara
torilor sau mezelarilor.

Autobuzele...
Transportul în comun. Veche şi 

mereu actuală doleanţă de larg 
interes cetăţenesc, mult contro
versată în diferite împrejurări; 
căci, oricum, transportul în co
mun rărhîne pe agenda de lucru 
a consiliilor populare şi a între
prinderilor respective ca o pro
blemă căreia trebuie să i se a- 
ducă continuu soluţii menite să 
îmbunătăţească zi de zi servirea 
populaţiei în acest domeniu. De
parte de a neglija implicaţiile 
majore pe care le necesită mun
ca de coordonare a transportului 
în comun, departe de a subesti
ma eforturile ce se fac an de an 
pentru continua sincronizare a 
lui cu cerinţele oamenilor mun
cii, îmi propun, plecînd de la cele 
văzute şi constatate în oraşe cum 
stat Timişoara, Cluj, chiar Bucu
reşti, prin comparaţie şi pe baza 
unor observaţii directe, o discuţie 
privind unele aspecte ale circu
laţiei autobuzelor în Sibiu şi, le-

opm n
gat de aceasta, să emit cîteva 
păreri.

Să începem cu carenţa atît de 
vizibilă şi, în acelaşi timp, de 
supărătoare pentru noi cetăţenii: 
viteza de circulaţie. Ea iese preg
nant ta relief dacă stai într-o 
staţie .nod" care înmănunchează 
3—4 finii. Am cronometrat în sta
ţia din Piaţa Republicii 8 minute 
fără să treacă nici o maşină din 
cele cite trebuiau să atingă acest 
traseu. Desigur, se va zice, avem 
— şi e un adevăr absolut — ma
şini puţine. Da, dar nu există 
oare nici un remediu pentru a 
mări viteza de circulaţie a parcu
lui existent? Fireşte, există. Mai 
întîi şi-ntîi, graficele de circula
ţie, după opinia mea, stat extrem 
de deficitare. Iată un caz: în Hi
podrom, la capătul liniilor 12, 8, 
16 şi 11 stăteau la un moment 
dat toate cele patru autobuze. 
Erau trase frumos la parcare, şo
ferii se întreţineau voioşi ta timp 
ce în staţie, la ciţiva paşi, zeci 
de oameni aşteptau nervoşi să a- 
jungă acolo unde aveau treabă. 
La capătul lui 3, tot în Hipodrom, 
stat maşini care stau şi cîte 10 
minute ptaă li se-mp!ineşte soro
cul s-o ia din loc. Respectau ora 
de plecare stabilită prin grafic? 
Jos pălăria în faţa disciplinei şi 
pu le aducem şoferilor vreo vină.

(Continuare în pag a Il-a)
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Perfecţionarea procesului de pro
ducţie, găsirea celor mai eficace 
mijloace de creştere a eficienţei 
economice a întreprinderii au dus 
la rezultate care merită a fi men
ţionate. Astfel, urmărindu-se valo
rificarea superioară a . cărnii s-au 
conceput patru sortimente noi de 
conserve. Amintim doar de pateul 
din carne de pui şi conservele din 
sîngerete. Cel din urmă va apare 
pentru prima dată pe piaţă, iar 
valoarea sa nutritivă va fi, după 
cum 'ne asigurau autorii, ing. Con
stantin Rădulescu şi tehnicianul 
Ştefan Bugar, egală cu. a cărnii.

O atenţie mare se acordă diver
sificării ambalajelor. Gospodari 
dar şi comercianţi buni, specialiş
tii fabricii sínt preocupaţi de a 
introduce litografierea conservelor. 
Aceasta deoarece avantajele ce 
decurg sínt atît de partea producă
torului cit şi a cumpărătorului.

Conserve de pate Carpaţi, Bu- 
cegi, cu ficat de gîscă, Someş, ape
ritiv special din carne de porc; 
salamuri de Sibiu, de vară, Poiana, 
Tirolez, Italian etc., un întreg no
menclator de produse sínt prepa
rate de acest harnic colectiv. Nu e 
de loc uşor să identifici care din 
oamenii de la „Salconserv“ e mai 
priceput, mai harnic. Nicolae Co- 
jocaru, N. Roşea, Pavel Lakati, 
Felix Fernengel, Maria Litschel, 
Emil Guţi, Hermann Tontsch sínt 
doar ciţiva care pînă la sfirşitul 
anului vor mai da peste plan 
circa 20 tone de preparate de 
carne şi o producţie globală supli
mentară pe întregul an de 2,5 mi
lioane lei. Deci e vorba de un co
lectiv care a dobîndit şi va mai 
dobîndi multe succese în activita
tea ce o desfăşoară. Un colectiv 
ale. cărui fapte sínt pline de sem
nificaţii.
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în  aceste zile, Ia întreprinderea „Flamura roşie“ Sibiu se lucrează din plin Ia producţia dc brazi din masă 
plastică, în diferite mărimi. Pînă în prezent au fost livrate comerţului din întreaga ţară peste 6 000 buc., 

iar pînă Ia sfirşitul anului urmează să se mai execute alte 2 000 bucăţi

înţelepţii satelor judecă 
fa p te le  n e în ţe le p ţilo r

...E ra întuneric. Pe marginea 
nopţii stelele stăteau să cadă în po- 
rumbişti. Hotarele Hosmanului foş
neau în vînticelul răcoros de toam
nă. Satul era scufundat în linişte. In 
cîmp tăcerea era sfîşiată de strigătul 
paznicului: »Te văd, te văd...". In 
lanul de porumb, Aurel Blaga şi Ru- 
salim Zămăcan îşi umpleau sacii cu 
ştiuleţi.

— Hai, Relule, că vine paznicu', 
Auzi-1 cum strigă!

— Vezi-ţi de treabă. Aşa strigă el 
de cînd e paznic, dar habar n-are 
de meserie, răspunde Rusalim, înde
sind ştiuleţi şi în alt sac . . .

Paznicul trecu în alt sector. Se 
părea că noaptea va înghiţi şi fapta 
celor doi făcători de rele. Dar veni 
ziua ş i. . .  totul ieşi la lumină. ..

...Soarele inunda cîmpurile. Pe 
drumul de ţară o căruţă cu cai se 
deplasa cu o v iteză... de concurs, 
în atelaj — lina provenită de la 
tunsul oilor cooperativei agricole. 
Sacii erau burduşiţi, iar pe ei — 
cocoţaţi ciţiva oameni, cooperatori 
care au lucrat la tunsul oilor. Con
ductorul de atelaj Toma Telea da 
bice cailor, cîntînd de mama focului. 
Oamenii au băut puţin, . .  cam mult, 
aşa că Miron Necula şi Petru Ciogu 
îi ţineau isonul Tomii. în estimp, 
Mironică a apucat fain-frurhos un sac 
cu lină şi a dat cu el, din mare 
viteză, în fundul şanţului. Căruţa

îşi văzu mai departe de drum, oa
menii cîntau de mama focului. Doar 
sacul cu lină aruncat în şanţ a ră
mas dovada peremptorie a unei fapte 
nedemne. . .

. . .  Paznicul Valeriu Munteanu s-a 
„stropşit" către Ion Cordoneanu, a- 
iungîndu-1 din sediul cooperativei 
agricole. Ionică insa nu s-a dat bă-

Comisia de judecată 
din C.A.P. acţionează

tut. Ieşi din curte, se urcă în atela
jul unui prieten, reveni la sediul 
cooperativei agricole şi, din fuga 
cailor, il Iovi cu sete pe nea Vale
riu. Omul a căzut trăznit de lovi
tură, a fost dus în birou de ciţiva 
binevoitori, a fost chemată „Salva
rea" ş i . . .  Valeriu Munteanu a stat 
în spital 12 z ile ...

Poate că faptele nu s-au petrecut 
exact cum le-am relatat. Bineînţeles, 
poate că au fost şi alte fapte la 
Hosman care ar fi prezentat mai 
multă importanţă pentru diverse şi 
diverse pricini.

Am avut însă aceste imagini în 
minte răsfoind, pe îndelete, dosarele 
activităţii comisiei de judecată de 
la cooperativa agricolă din Hosman.

înţelepţii satului, cum sint — pe 
bună dreptate — cunoscuţi cei che

maţi să judece pricinile semenilor 
lor şi să dea sentinţe cu caracter 
executoriu, îşi fac o onoare din a 
veghea la respectarea regulilor de 
conduită cetăţenească. Preşedintele 
acestui „prezidiu al cinstei" de la 
Hosman, Ion Precup, ajutat de ve 
nerabilii săi concetăţeni, şi-a luat, 
cu responsabilitate, funcţia în pri
mire. Toate pricinile trebuie să fie 
analizate temeinic. Comisia înţelep
ţilor înregistrează plîngerile, citează 
părţile, audiază martorii, deliberează 
şi dă sentinţe cu caracter executoriu.

„Judecăm bine lucrurile înainte de 
a lua hotărîri, ne relatează venera
bilul bătrîn Dumitru Ispas, în vîrstă 
de 70 de ani, membru al comisiei de 
judecată. .Toate plîngerile trebuie 
dovedite cu martori. Dacă afirma
ţiile celor două părţi sínt contradio 
torii şi e greu de văzut posibilitatea 
de contraargumentare, se citează şi 
se audiază mai mulţi martori. Şi 
trebuie să spun, fără falsă mîndrie, 
că în toate pricinile pe care le-am 
judecat am luat hotărîri juste, cu 
largă audienţă chiar la coi care au 
fost aspru sancţionaţi“.

Iată cîteva „cazuri" judecate la 
Hosman.

Cetăţeanul Miron Lingurar fură, 
din terenul cooperativei agricole, 
cc.a 50—70 kg fin natural. Fapta lui 
este dovedită. Comisia de judecată 
hotărăşte ca făptaşul să achite Ia 
casieria unităţii suma de 102 Iei, re
prezentáld contravaloarea a 300 kg

(Continuare Îd pag. a Il-a)
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Microsfafie de  apă 
la Axente Sever
De curînd la Axente Sever a 

fost dată în exploatare o micro- 
staţie de apă, cu o capacitate de 
30 000 litri. Ea asigură alimenta
rea cu apă potabilă a încă 60 de 
familii. O dată cu punerea ei în 
funcţiune, peste 130 de familii 
din comuna respectivă, au la do
miciliu instalaţii de apă potabilă, 
iar unii dintre ei şi-au amenajat 

'’băi.
Ca o activitate permanentă a 

comitetului executiv al consiliu
lui popular comunal se înscrie 
preocuparea pentru introducerea 
apei potabile în întreaga comună.

Un nou model 
de  ciorapi

La fabrica ,7 Noiembrie“ din 
cadrul Combinatului de tricotaje 
şi ciorapi Sibiu se pregăteşte 
lansarea în producţie a unui nou 
model de ciorapi din fire supra- 
elastice pentru femei. Noul model 
de ciorap este lung, călduros 
şi cu un aspect atrăgător. Una

dintre calităţile sale deosebite o 
constituie şi manşeta, care va fi 
tricotată cu elastic.

Un nou cămin 
cultural

In aceste zile, Ia Ernea, loca
litate aparţinătoare oraşului Dum
brăveni, se execută lucrările de 
finisare a unui nou obiectiv — 
căminul cultural. Respectivul o- 
biectiv, — care cuprinde: o sală 
de spectacole, bibliotecă, sală 
pentru repetiţii — a fost construit 
prin contribuţia bănească volun
tară a cetăţenilor din localitate.

A
In cinstea ani

versării partidului
Mii şi mii de tineri aduc oma

giu partidului, căruia îi închină 
frumoase şi bogate programe ar
tistice. Un astfel de spectacol a 
avut loc luni, la clubul „7 Noiem
brie" din Sibiu. în cinstea ani
versării a 50 de ani de la crearea 
Partidului Comunist Român, ele
vii Şcolii generale nr. 18 din Si
biu au susţinut un bogat program 
artistic, care a cuprins recitări, 
piese corale, cîntece populare, 
scenete.

consiliului tatercooperatist penţru 
ridicarea activităţii de producţie din 
agricultura cooperatistă pe o . nouă 
treaptă a eficienţei economice.
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Constituirea consiliului 
intercooperatist de la Roşia

într-o atmosferă de înaltă responsa
bilitate socială faţă de aplicarea mă
surilor preconizate în Expunerea to
varăşului Nicolae Ceauşescu la şe
dinţa de lucru de la C.C. al P.C.R. 
din 23 noiembrie a. c„ ieri dimineaţă, 
la Roşia a avut Ioc constituirea con
siliului intercooperatist.

La şedinţa .de constituire au parti
cipat reprezentanţi ai cooperativelor 
agricole din Roşia, Vurpăr şi Cornă- 
ţel, ai consiliilor populare comunale 
Roşia şi Vurpăr, ai I.M.A. Roşia — 
unitate nou înfiinţată — ai organelor 
agricole judeţene.

Participanţii Ia dezbateri au evi
denţiat necesitatea materializării ope
rative a indicaţiilor privind îmbună
tăţirea activităţii în agricultura coo
peratistă. Ca primă sarcină a noului 
organism a fost stabilită întreprin
derea unui studiu privitor la zona
rea culturilor în cooperativele agri
cole. Experienţa bună a cooperatori
lor din Vurpăr în privinţa culturii 
sfeclei de zahăr, condiţiile favora
bile culturii cartofilor ta zona Ca- 
şolţ—Daia—Roşia etc. sínt numai 
unele din premisele unei viitoare ac
tivităţi fructuoase a consiliului in
tercooperatist de la Roşia.

în funcţia de preşedinte al consi
liului intercooperatist Roşia a fost 
ales inginerul şef Ermil Pleşca, de 
!a C.A.P. Roşia.

Participînd la şedinţa de consti
tuire a acestui organism, tovarăşul 
Ion Munteanu, membru al Biroului 
Comitetului' judeţean de partid, a 
subliniat, importanta deosebită .a

VIZITA T 
NICOLAE

IA
REZULTATELOR CERCETĂRII

§1
DE TEHNICA MILITARĂ

în dimineaţa zilei de 15 decembrie, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, secre
tar general al Partidului Comunist 
Român, preşedintele Consiliului de 
Stat, comandantul suprem al Forţe
lor noastre Armate, împreună cu 
tovarăşii Emil Bodnaraş, Paul Nicu- 
lescu-Mizil, Gheorghe Pană, Virgil 
Trofin, 11 ie Verdeţ, Maxim Berghia- 
nu, general-colonel Ion loniţă, Vasile 
Patilineţ, loan Avram, ministrul in
dustriei construcţiilor de maşini, au 
vizitat Expoziţia principalelor reali
zări în domeniul cercetării ştiinţi
fice şi producţiei de tehnică militară.

Realizările prezentate ilustrează 
modul în care cadrele Forţelor noas
tre Armate, conducerea ministerului, 
traduc în viaţă politica partidului şi 
statului nostru de întărire a capaci
tăţii Forţelor Armate ale ţării, sarci
nile trasate de tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu la adunarea activului de 
bază al Forţelox Armate din 1967 şi 
Consfătuirea cadrelor de bază din 
M.F.A. din 1970 de a se extinde 
producerea în ţară a tehnicii mili
tare moderne de luptă, de a se a- 
corda „toată atenţia dotării armatei 
noastre cu mijloace de luptă nece
sare pentru ca să-şi poată îndeplini, 
în condiţii bune, sarcinile încredin
ţate"

Expoziţia înfăţişează eforturile 
specialiştilor din armată, în strlnsă 
colaborare cu inginerii şi tehnicienii 
din industria naţională, pentru crea
rea de noj tipuri de tehnică militară 
necesare înzestrării Forţelor noastre 
Armate, pentru asimilarea în pro
ducţie a unor modele de armamente 
care nu s-au realizat pînă acum în 
ţară şi perfecţionarea celor aflate în 
prezent în dotare.

La sosire, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu şi ceilalţi conducători da 
partid şi de stat sínt întîmpinati de 
adjuncţii ministrului Forţelor Arma
te, de generali şi ofiţeri superiori.

Pe un mare platou, în aer liber, 
in standuri special rezervate infan
teriei, trupelor mecanizate şi do 
tancuri, artileriei, aviaţiei, marinei si 
altor genuri de arme, sínt prezentate 
tipuri de armament, instalaţii, maşini, 
agregate, echipament, dispozitive in
troduse, recent în înzestrarea trupe
lor, rod al capacităţii şi nivelului 
tehnic al industriei socialiste in 
plină dezvoltare, al eforturilor sta
tului şi poporului. Conducătorilor de 
partid şi de stat le sínt prezentate 
aparate şi echipamente radio-tehnice 
cu performante superioare, puncte 
mobile de comandă de regimente şi 
mari unităţi, dotate cu instalaţii mo
derne care permit conducerea ope
rativă a acţiunilor de luptă, mijloace 
artileristice şi de apărare antiaeriană 
perfecţionate, armament reactiv 
pentru elicoptere şi marină, precum 
şi machete ale unor tipuri de nave. 
De asemenea, sínt expuse maşini şi 
agregate de geniu, de trecere, de de- 
minare şi altele, mijloace de protec
ţie împotriva efectelor armelor chi

mice, tipuri noî de autoateliere şl i 
diverse autoutilitare ale serviciilor, 
armatei. Un stand este consacrat 
mijloacelor poligrafice, de radio şi 
cinematografiei mobile.

Reţin atenţia mijloacele originalei 
destinate instruirii complexe, în con-j 
ditii apropiate realităţii cîmpului de 
luptă, a artileriştilor, tanchiştilor şi 
piloţilor. Sínt prezentate, printre al- ; 
tele ur simulator pentru pregătirea 
mecanicilor conducători de tancuri, o 
instalaţie electronică cu ajutorul că- ■ 
reia se „realizează" trageri antitanc 
fără consum de muniţie, o centrifugă , 
de antrenament al piloţilor, precum 
şi muniţie reactivă de calibru redus 
care redă caracteristicile tragerilor 
reale cu rachetele folosite la exer
ciţiile si aplicaţiile militare.

Intr-un mare pavilion sínt. expuse 
prototipurile de tehnică militară 
realizate în unităţile de cercetări 
ştiinţifice ale armatei şi ale unor 
ministere, precum şi în cadrul acti
vităţii de invenţii şi inovaţii a oft- 
ţeri’or ingineri. Realizatorii unor in
venţii, multe dintre ele fiind breve
tate, prezintă secretarului general al 
partidului performanţele şi parame
trii tehnici, aplicabilitatea şi efi
cienţa lor în domeniul militar. Aria 
invenţiilor şi inovaţiilor este extrem 
de largă, cuprinzînd domeniile elec
tronicii, tehnicii de calcul, teleco
municaţiilor, topogeodeziei, chimiei 
şi medicinii militare, armamentului 
şi aparaturii tehnice pentru artilerie, 
aviaţie şi marină.

In cursul vizitei, au avut loc de
monstraţii practice privind funcţio
narea unora dintre mijloacele mili
tare prezentate.

Comandantul suprem al armatei, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, s-a 
Interesat îndeaproape de caracteris
ticile funcţionale ale tehnicii pre
zentate, dînd, totodată, indicaţii cu 
privire la extinderea cooperării între 
unităţile de cercetare şi producţie 
ale armatei cu cele ale industriei în 
scopul scurtării ciclului de fabricaţie 
şi reducerii cheltuielilor. Tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu a recomandat 
studierea posibilităţilor de utilizare 
în diverse domenii ale economiei 
naţionale a unor realizări obţinute 
pe planul tehnicii militare.

în încheierea vizitei, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu a apreciat efor
turile personalului din Forţele noas
tre Armate şi din celelalte ministere 
cu care s-a cooperat pentru modul 
în care se preocupă de introducerea, 
noului în dotarea armatei, pentru a 
tine pasul cu dezvoltarea ştiinţei şi 
tehnicii militare. Comandantul su
prem a adresat felicitări pentru rea
lizările dobindite şi urări de noi 
succese în perfecţionarea continuă 
a Forţelor Armate, în întărirea ca
pacităţii sale de luptă, la înălţimea 
misiunii încredinţate de partid şi 
popor.

(Agerpres) j

Reduceri de preturi 
la anumite categorii 

de încălţăminte
Comitetul Executiv al C.G. al P.C.R. şi Consiliul de Miniştri au 

hotărît reducerea preţurilor cu amănuntul la anumite categorii de 
încălţăminte cu feţe din material plastic (P.V.C.).

Astfel, urmează să fie reduse preţurile la cismuliţe de damă şi pentru 
adolescenţi în medie cu 17 la sută, iar la ghetele pentru femei şi adoles
cenţi în medie cu 10 la sută. Noile preţuri urmează să fie aplicate în- 
cepînd cu data de 20 decembrie a. c.

Reducerile de preţuri la articolele respective Ia stocurile existente în 
comerţ, precum şi Ia producţia ce se va realiza pînă la sfirşitul acestui 
an, se ridică Ia aproape 30 milioane Iei.

(Agerpres)

PE GLOB
Potrivit datelor furnizate de Ministerul Muncii din

Australia, numărul persoanelor care ,nu au unde lucra a crescut 
în luna noiembrie cu 15 000. în felul. acesta, şomajul afectează în 
prezent 60 000 de persoane.

*
Numărul şomerilor-creşte în Coreea de sud. 400 000 de sud-coreenl 

se află în căutare de lucru, dar perspectivele de a găsi servicii stat 
minime.

t a  Fort Benning a continuat 
luni audierea martorilor apără
rii în cadrul procesului intentat 
locotenentului William Calley, 
acuzat de uciderea a 102 civili 
sud-vietnamezi, în masacrul de 
la 16 martie 1968, din satul 
Song My.

„Distrugere, acesta era con
semnul. Trebuia să radem toată 
zona respectivă", a declarat 
Gene Oliver, unul dintre cei 
care au fost de faţă Ia masacru. 
Referindu-se la ordinele date de 
comandantul companiei, căpi

tanul Ernest Medina, martorul 
a adăugat: „El ne-a spus să o- 
morîm inamicul, asta-i tot. Să 
distrugem sau să eliminăm găi
nile, porcii, orezul sau tot ceea 
ce ar fi putut servi inamicului“, 
întrebat cine era considerat 
„inamic", Gene Oliver a răs
puns: „Toată lumea, toată lu
mea din sat".

Un alt martor, Elmer Hay
wood, a confirmat că ordinul 
căpitanului Medina era „de a 
distruge satul şi orice fiinţă ce 
se afla în el".

Peste 200 de persoane 
şi-au pierdut marţi viaţa
în urma naufragiului unui feribot 
sud-coreean ce făcea legătura 
între insulele Keju Do şi Fusan. 
Un purtător de cuvînt al poliţiei 
sud-coreene a declarat că numai 
şase din cei 250 de pasageri, care 
se aflau la bordul feribotului, au 
fost salvaţi cu ajutorul unor şa
lupe japoneze. Cauzele acestui 
naufragiu nu sínt cunoscute.

Potrivit datelor oficiale 
transmise de agenţia de
p re să  A lî ta r a ,  în urma inun
daţiilor care au avut loc în Insu
lele Sulawesi din Arhipelagul 
Celebes (Indonezia) 82 de per
soane şi-au pierdut viaţa şi alte 
31 au fost rănite'. Ploile toren
ţiale au provocat importante pa
gube materiale. Peste 100 de clă
diri din districtul Sangir au fost 
complet distruse.
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Probleme încă nerezolvate 
la cinematografele sibiene

Cea de-a şaptea artă are cel mai 
ţiccentuat caracter de popularitate, re- 
crutîndu-şl vertiginos noi adepţi. Ac
cesibilitatea formulei artistice, bazată 
pe o vizualitate figurativă creată, 
gata oferită, face ca filmul să imbine 
utilul cu plăcutul la modul unei în
ţelegeri de masă. Aceasta a creat o 
industrie a filmului, cu un dublu ca
racter — de producere şi de desfa
cere. Dacă acum nu asupra celui din
ţii vrem să ne oprim, vom sublinia 
cîteva aspecte caracteristice munici
piului nostru legate de mijloacele 
care facilitează contactul producţiei 
cinematografice cu cel mai larg pu
blic.

Aici se întîmpină, pe plan local, 
variate aspecte, finind de motive mai 
mult sau mai puţin obiective, parte 
cauzate de o anumită neglijare, în 
această privinţă, în regimul depen
denţei oraşului de un for de speciali
tate interregional, cu o vastă sarcină 
de cuprindere teritorială. Aceasta a 
făcut, şi lucrurile trebuie spuse în li
tera sincerităţii lor, ca Sibiul, vechi 
şi vestit Centru cultural, să nu bene
ficieze de atenţia necesară în ceea ce 
priveşte înzestrarea cu săli de cine
matograf potrivite, la nivelul cerin
ţelor actuale. Dacă acum vreo 30 de 
ani, oraşul, care însuma jumătate din 
numărul actual al populaţiei, avea 
cinci şâli de cinematograf, acum are 
doar trei, plus două, de club, cu un 
program de proiecţie de cîteva zile 
pe săptămînâ. La cluburile „Indepen
denţa“ şi „7 Noiembrie“, întreprinde
rea cinematografică a judeţului este 
chiriaşă. Capacitatea dé cuprindere a 
celor trei săli de cinematograf este 
de 1 544 de locuri la o populaţie de 
aproximativ 130 000 locuitori, mai 
adăugîndu-se doar cele 1 018 locuri 
ale amintitelor săli de club, cu orar 
cinematografic de 3—4 zile pe săptă- 
mînă. Aceasta duce la o mare aglome
rare a sălilor, la greutatea procurării 
de bilete la unele reprezentaţii (de 
seara sau la filme cu reclamă), vin
derea de bilete „în picioare“, reluarea 
unor filme spre a putea fi vizionate 
de un public mai larg. în celelalte 
oraşe de talia Sibiului există cinema
tografe noi, moderne, conform con
fortului tehnic actual, centrale sau.de 
cartier, mai ales în marile cartiere 
ridicate în anii din urmă. In Sibiu 
încă nu s-a putut face aceasta, şi o 
anumită orientare a fondurilor spre 
obiective de necesitate productivă şau 
socială imediată face încă să rămînă 
pe planul al doilea construirea unuia 
sau mai multor edificii moderne per.- 
trü cultura cinematografică a publi
cului larg.

Un prim pas pentru luarea unor 
irisuri mai eficiente, a unor palea
tive mai puternice pentru această 
situaţie, a fost făcut prin înfiinţarea 
întreprinderii cinematografice a jude
ţului Sibiu, ceea ce a însemnat că 
Sibiul nu mai este doar un punct de 
tranzit al filmelor, ci un centru de 
coordonare şi îndrumare a unei acti
vităţi cinematografice organizate. 
După cum ne informează Mihai Dă- 
nilă, directorul întreprinderii, se vor 
iniţia sondaje ale gustului public, 
spre a nu se ajunge la fenomene de 
inaderenţă la cererea filmicâ a pu
blicului referitoare la titluri sau ge
nuri preferate. Din discuţie s-au con
turat şi alte aspecte, asupra cărora 
ne vom opri.

S-a construit în Sibiu un teatru de 
vară, dar care nu a fost conceput şi 
în ideea unei proiecţii cinematogra
fice bune. Totuşi, cu o îngrădire su

plimentară prin panouri de reclamă, 
aici poate să se facă, peste vară, o 
proiecţie continuă, în ideea. unei ra
ţionalizări a acestei unităţi de cul
tura, pină acum folosită la intîmplare 
şi discontinuu. Este o soluţie care re
zolvă parţial şi sezonier, dar care, ori
cum, nu trebuie ocolită. Ajungem ast
fel la ideea pe care ne-o oferea şi 
prof. loan Hollioş, preşedintele Con
siliului comitetului municipal pentru 
cultură şi artă: să se respecte pro
filurile unor unităţi cinematografice 
cu regim aparte („Arta“, „Tineretu
lui“), unde să predomine filmele te
matice. In situaţia existentă — con
tinua dtnsul — ar trebui o mai bună 
gospodărire a unităţilor existente, în 
sensul igienizării acestora, al găsirii 
unor modalităţi de distribuire a bile
telor care să nu ocupe prea mult din 
timpul liber al oamenilor; se impune 
o comportare mai civilizată şi mai 
plină de solicitudine a angajaţilor 
de ordine de la unităţi, mai ales în 
cazul specific sibian al cererii mari 
din partea spectatorilor.

Problema cinematografelor de profil 
aie municipiului este încă susceptibilă 
tie îmbunătăţiri. Este adevărat că pro
filul cinematografului „de artă“ con
tinuă să fie dezbătut (v. revista „Ci
nema“), fără concluzii întru totul sta
bile. Filmele incluse in categorie nu 
prezintă, în bună parte, ceea ce se 
numeşte „priză la public“, dar moti
vul îl aflăm în primul rînd în lipsa 
de informare autorizată şi largă a 
spectatorilor. Astfel îneît, acestui ci
nematograf îi revine un sporit rol de 
iniţiere în cultura cinematografică. 
Unitatea din Sibiu a început acest 
lucru, dar l-a abandonat. Exista o 
prezentare de joia a unor aspecte ca
racteristice, prin simpozioane, meda
lioane, sinteze asupra unor şcoli. Mo
tivaţia lipsei unor persoane potrivite 
rm ni se pare îngrăditoare într-un 
oraş cu rezerve culturale ca ale 
Sibiului; se cere doar un plus de 
preocupare centru atragerea şi sti
mularea celor potriviţi. Aceasta ar 
compensa şi un oarecare handicap 
provenit din planificarea făcută de 
Oficiu] interjudeţean Cluj, care im
pune filme „de artă“ noi la cine
matograful de premieră („Pacea“), sau 
permite reluări ale filmelor de suc
ces la casă la această unitate cu pro
fil distinct.

Faptele fiind sesizate în diverse fo
ruri, sîntem informaţi că,există ideea, 
la Comitetul judeţean pentru cultură 
şi artă (după cum ne spune inspec
torul Ion Albu), de organizare a unei 
comisii de sprijin a activităţii cine
matografice din judeţul Sibiu.

Situaţia cinematografului „Arta" 
este similară cu cea de la „Tineretu
lui“, altă unitate profilată. Este ne
cesar ca titlurile să se respecte prin
ţi-un conţinut adecvat, care trebuie 
lărgit, dincolo de proiecţie, printr-un 
ansamblu de acţiuni de popularizare 
cinematografică. în funcţie de cate
goria de spectatori căreia i se adre
sează în primul rînd şi de profilul 
unităţii respective.

Situaţia posibili taţilor de rulare a 
filmelor în Sibiu nu afectează plani
ficarea numărului de spectatori, a* 
ceasta fiind depăşită, în situaţia ci
frică pe perioada 1070, pînâ la întii 
dt eembrie, aproape la fiecare unitate

O altă posibilitate de lărgire a re
ţelei cinematografice in municipiul 
•Sibiu s-a conturat intr-o discuţie 
avută, pe această temă, cu Nicolae 
Gastone, directorul Casei de cultură 
a municipiului Sibiu. „întreprinderea

cinematografică a judeţului — opi- 
niază dinsul — ar putea să folosească, 
în cîteva zile pe săptămînâ, sălile de 
spectacole ale filialelor din Turnişor. 
Guşteriţa şi I lie Pintilie ale Casei 
municipale de cultură, creîndu-se: ast
fel puncte cinematografice de cartier. 
La Turnişor, prin grija Casei de cul
tură a municipiului, rulează filme 
simbăta şi duminica seara, insă nu 
după o programare consecventă, in 
rigorile unui circuit cinematografic“.

ştim că problemele rulării filmului 
în Sibiu s-au dezbătut cu diverse 
ocazii, în diferite foruri. Se cere însă 
o acţiune practică de îmbunătăţire, în 
limita, deocamdată posibilă, a aspecte
lor încă deficitare, prin aflarea solu
ţiilor care să proiecteze această largă 
acţiune de masă în circuitul preten
ţiilor şi confortului modern. înfăptui- | 
rea unor noi edificii culturale în 
Sibiu ar facilita acest lucru, în para
lel cu raţionalizarea unor săli exis
tente, dar ocupate cu acţiuni care 
nu sínt pe măsura posibilităţilor 
acestora.

(Urmare din pag I)

fin, şi suma de 200 lei repiezentind 
o amendă cu caracter educativ.

Cooperatoarea Mana Costea*. sus
trage, din producţia unităţii, cca 70 
kg cartofi. Comisia de judecată ho
tărăşte sancţionarea făptaşei cu o a- 
mendă de 50 lei şi obligă pe Mana 
Costea să achite şi contravaloarea 
produsului furai.

Cooperatorii Ion Viloi şi Katha
rina Schneider sínt sancţionaţi cu 
amenzi de cite 500 lei fiecare, fiind 
dovedit faptul că au sustras porumb 
din raţia animalelor proprietate 
obştească.

Furturile săvirşite de Aurel Blaga 
şi Rusalim Zămăcan s-au ... încheiat 
cu amenzi de 250 şi — respectiv — 
300 lei.

Miron Necula, cel cu furtul de 
lină, a fost sancţionat cu o amenda 
de 700 lei, iar complicii săi — Torna 
Telea $i Petru Ciogu — au fost obli
gaţi să plătească amenzi de cîte 300 
lei fiecare. .

Comisia de judecată a hotărît — 
pe bună dreptate — că fapta lui 
Miron Necula este de O gravitate 
mai mare şi — ca atare — sancţio
narea a fost mai drastică. Aceeaşi 
optică — a stabilirii adevărului şi a 
repunerii cinstei in drepturile er 
inatacabile — a slăpînit şi judecarea 
cazului Alexandru Cociş. Acesta, 
fiind conductor de atelaj în zooteh
nie şi transported, în una din zile, 
tărlta pentru hrana berbecutildr la 
îngrăşat, a .mirosit" că poaţe sus
trage vreo 20—30 kg din acest furaj. 
Zis şi făcut.. A încărcat din magazie 
o cantitate şi a predat ciobanilor. . .

Şantierul uzinei „Independenta“ 
Sibiu; se înalţă o nouă hală de 
mare capacitate, destinată secţiei 

ciocane pneumatice

altă cantitate. Martorii Ion Stoica şi 
Mihai Gromes au depus depoziţii 
care dovedeau, fără posibilităţi de 
tăgadă, existenţa unui furt. Comisia 
de judecată a hotărît, după analiza
rea temeinică a cazului, debitarea 
lui Alexandru Cociş cu contravaloa
rea tărîtei furate şi sancţionarea 
acestuia in scop educativ ,cu o a- 
mendă de 700 lei.

Cu aceeaşi maturitate au fost ju
decate şi cazurile Ion Cordoneanu, 
Nicolae Adam ş.a. înţelepţii satului 
Hosman şi-au tăcut pe deplin da
toria.

Activitatea bună a comisiei de 
judecată din această cooperativă a- 
gricolă este explicabilă nu prin e- 
xisienta „cazurilor", ci prin încetă- 
tenirea unui climat de respect fată 
de munca cinstită in rîndurile cetă
ţenilor din sat, in rîndurile consiliu
lui de conducere şi ale celorlalte or
ganisme. Preşedintele cooperativei 
agricole, Andrei Gromes, a fost în
totdeauna — după cum Şi acum este 
— de părere că „a respecta munca 
nu Înseamnă numai a cinsti pe cei 
harnici şi drepţi, ci şi a-t sancţiona 
pe cei ce mai cred că se poale trăi 
şi din ţurţuri“, după cum se exprimă 
conducătorul- unităţii. lată,, expuse 
aici, două laturi ate activităţi) tu
turor organelor alese în cooperativa 
agricolă, printre care şi comisia de 
judecată.

Pe cit de apropiate geografic sínt 
cooperativele agricole de producţie 
din Hosman şi Cornăţel, pe atit de 
depărtate sini activităţile celor două 
comisii de judecată.

Neverosjmil, dar adevărat (si nu 
e un simplu paradox): în acest an

TITU POPESCU

îi telepţii satel >r

Breviar gospodăresc
In aceste zile de silrşit de an, 

In satele şi comunele judeţului 
nostru au loc intilniri cu cetă
ţenii, .bilanţuri ale consiliilor 
populate comunale in domeniul 
acţiunilor patriotice. de mletcs 
obştesc, jalonarea activităţilor

Dîrlos
Zilele trecute, la căminul cultural 

j din. comuna Dîrlos a avut loc adu
narea populară a reprezentanţilor 

I locuitorilor, în cadrul căreia s-a a- 
I nalizat situaţia lucrărilor executate 
I din contribuţia voluntar-bănoască şi 

muncile patriotice efectuate in anul 
I 1970.

Din bilanţul realizărilor a rezultat 
j că a fost dat în folosinţă, la 15 sep- 
; tembrie a.c\, un nou local de scoală 

cu 6 săli de clasă, (clădire modernă 
I cu două nivele), lucrare ce a fost 
I executată în întregime prin contri-

gospodâreşti pentru anul care ur
mează.

Hecer' am primii pe această 
temă un bogat material inlormativ 
din purica corespondenţilor noş
tri I. Roman, 1. Grito şi 1. Streza, 
din:

butia voluntară bănească şi munca 
patriotică a cetăţenilor. De asemenea, 
cu sprijinul secţiei drumuri şi poduri 
a Consiliului popular judeţean şi 
contribuţia locuitorilor comunei a 
fost terminat drumul care leagă co
muna Dirlos de satul Curciu (pe o 
distantă de 6 km).

Pentru anul viitor au fost stabi
lite alte obiective de interes gene
ral, cum ar fi: construirea unei baze 
sportive şi a două poduri mari din 
beton, pietruirea străzilor din inte
riorul satului Curciu, efectuarea re
paraţiilor generale la şcoala din sa
tul Valea Lungă.

j u d e c a
comisia de judecată de la Comatei 
nu a . . .  judecat nimic. „Anul acesta 
n-am avut nici o sesizare, ne rela
tează preşedintele comisiei, Nicolae 
Nistor, în virstă de 70 de ani. Nici 
consiliul de conducere nu ne-a soli
citat, nici cetăţenii din satele noas
tre n-au depus plîngeri“.

Fără a căuta „cazuri" cu lumina
rea, este greu de presupus că la 
Comatei într-un an întreg nu s-a 
petrecut nimic demn să retină aientia 
comisiei de judecată. Oare daca s-ar 
fi apelat la această comisie in cazul 

' celor citiva îngrijitori-mulgători care 
au părăsit in septembrie sectorul de 
activitate, aducînd prejudicii sub
stanţiale unităţii, nu s-ar fi evitat 
paguba pricinuită şi nu .ş-ar fi pre
venit un asemenea gen de abatere? 
Dar climatul de cocoloşire a lipsuri
lor, de muşamalizare a abaterilor se 
pare că s-a împămintenit în stilul de 
muncă al consiliului de conducere. 
Şi iată că nici. cooperatorii nu se 
mai plîng nimănui, pentru ca, de, 
„o mină spală 'pe alta si amîndouă 
obrazul" cooperativei agricole. Nu
mai că aceste concepţii determină o 
anumită atitudine fată de muncă. Iar 
rezultatele submediocre înregistrate 
an de an la unele sectoare produc
tive din cooperativa agricolă din 
Cornăţel vorbesc prea limpede " des
pre această átitudine fată de rmîrteă.

Blăjel
Obştea din centrul de comună şi 

satele aparţinătoare, totalizînd va
loarea muncilor patriotice efectuate 
în acest an, a înregistrat cu satis
facţie însemnata sumă de 260 000 lei. 
Pentru anul 1971, blăjenii s-au an
gajat să realizeze diferite lucrări 
prin muncă patriotică, ce se vor 
concretiza în turnarea de betoane 
pe 2 000 mp trotuare, construirea 
unui nou local de şcoală in satul 
Păuca, trasarea unui drum pietruit 
din satul Romaneşti pină în comună.

Cisnădie
Cetăţenii Cisnădiei, mobilizaţi şi 

îndrumaţi de edilii oraşului, au ob
ţinut şi în acest an succese remar
cabile in gospodărirea şi înfrumuse
ţarea străzilor, cartierelor, unităţilor 
economice si instituţiilor. Valoarea 
totală a lucrărilor realizate se ridică 
la peste 7,7 milioane lei (ecliivalînd 
cu Suma tuturor lucrărilor efectuate 
în ultimii o—4 ani). Locuitorii Cis- 
nădiei sínt hotărifi ca în 197.1 să 
înfăptuiască noi lucrări de interes 
colectiv, printre care: canalizarea
oraşului pe arterele principale, ali
mentarea întreprinderilor cu apă in
dustrială, prin darea în folosinţă a 
rezervorului de 5 000 m c, îmbunătă- 
tiVea alimentării cu apă potabilă, 
construcţii de străzi, trotuare şi 
altele.
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TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme relativ rece, cu cerul 
mai mult acoperit. Vîntul va sufla 
slab din sectorul nord-estic. Tempe
raturile minime vor fi cuprinse între 
minus 3 şi minus 2 grade, iar cele 
maxime vor oscila intra zero şi plus 
2 grade.

tuaţie (orele 10.00; 16,30; 13,30;
20,30); UNIREA: Această femeie lő
réié 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CI5NÄDIE: POPULAR: Salariul
groazei (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi
20,00).

AGNITA: 8 MAI: Petrecerea (ore* 
le 10,00; 16,00 şi 18,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Bănuiala (orele 18,00 şi 20,00).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Răzbunarea siln-

tului (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,00); ARTA: A trăi pentru 
a trăi (orele 9,30; 11,45; 14,00; 16,15; 
S 8,30; 20,45); TINERETULUI: Pan 
WoLodyjowskl, seriile 1 şi 11 (orele 
10,00; 14,00; 17,00; 20,00); INDEPEN
DENŢA: Această femeie (orele 16,30;
18,30 şi 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Hibernatus 
(orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,15); TINERETULUI: Stăpin pe si- Cadru din lilmul „Cînd se aud clopotele"

COPŞA MICA: POPULAR: Cora
bia nebunilor, seriile I şi II (orele
16.00 şi 19,30).

BAZNA-BÄI: Păpuşa, seriile 1 şi 
11 (orele 16,00 şi 19,30).

OCNA SIBIULUI: Cînd se aud clo
potele (orele (7,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS; 23 AUGUST: 
Picioare lungi, degete íungi (orele
17.00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
15.00 Deschiderea emisiunii. 

„Ex-terra '71" — emisiune- 
concurs pentru şcolari.

18.30 Cabinetul economic TV.
18.10 Tragerea concursului Prono- 

expres.
19,20 1 001 de seri. Emisiune pen

tru cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Lumea de mîine, văzută de 

acád. Henri Coandă.
20,15 Tele-cinemateca. Mantaua.

Premieră pe ţară.
22,05 Cadran internaţional.
22.40 Telejurnalul de noapte.
22,50 Gala marilor interpreţi. 

Virginia Zeani.
23.10 închiderea emisiunii.

Numeroase întreceri 
sportive in

Au intrat de mult în tradiţia tine
retului de la sate concursurile spor
tive cu caracter de masă. In confor
mitate cu programul întocmit de sec
ţia sport a C.C. al U.T.C., secţia de 
resort a Comitetului judeţean Sibiu 
al U.T.C. a stabilit programarea celor 
mai importante concursuri (unele din
tre ele, deja în plină desfăşurare). 
Dar iată programul:

•  „CUPA TINERETULUI DE LA 
SATE“ — ediţia de iarnă. Se vor des
făşura întreceri la săniuş, schi, şah şi 
tenis de masă, după următorul pro
gram: etapa I (pe cercuri şi asociaţii 
sportive) între 1 noiembrie 1970 şi 
13 ianuarie 1971; etapa a Il-a (pe 
centre de comune) între 10 ianuarie 
şi 15 februarie; etapa a IlI-a (pe ju
deţul Sibiu) între 16 februarie şi 15 
martie.

o „CUPA TINERETULUI DE LA 
SATE" — ediţia de vară. Probele în
scrise în concurs sínt: atletism, ci
clism, fotbal, handbal, oină, popice, 
tiiută şi volei; Intre 1 aprilie şi 30

(Urmare din pag. I)

Dar se pune o întrebare firească: 
dacă tot nu avem maşini pe mă
sura necesarului, de ce nu se
alcătuiesc graficele de aşa ma
nieră îneît circulaţia să fie con
tinuă, fără atîtea ştrangulări la 
capătul liniilor? De ce la capătul 
liniei 3 stau de cele mai multe 
ori 2—3 maşini aşteptîndu-şi „ora 
plecării", în vreme ce pe traseu, 
în staţii stau nerăbdători zeci de 
oameni? Logica cea tnai simplă 
iţi arată că procedîndu-se la o 
mai judicioasă cronometrare a 
vitezei de circulaţie, la retuşarea 
graficelor, aceeaşi maşină ar pu* 
tea străbate de mai multe ori 
traseul, prezenţa ei în stafii ar fi 
mai frecventă, aplatizîndu-se vîr- 
furile timpilor morţi pentru cetă
ţeni. Pe de altă parte viteza mică 
de circulaţie realizată în Sibiu si 
deci numărul de curse redus, pe 
care-1 face un autobuz într-un 
schimb, este determinat şi de am
plasarea, după opinia mea, complet 
neratională a staţiilor. Am măsurat 
cu kilometrajul maşinii distanţa 
pe care o parcurge autobuzul 3 
în Hipodrom, de la ieşirea din

şoseaua Gheorghe Gheorghiu-Dej. 
Sínt 700 metri şi pe această dis
tantă patru staţii. E inutil şi în 
detrimentul cetăţenilor. De obicei 
şoferul nici nu mai are timp sa 
schimbe vitezele că a şi ajuns. în 
stafie. De aici viteză mică şi deci 
timpi pierduţi pentru cetăţeni, 
uzaj mare şi consum sporit pentru

16 şi celelalte din Hipodrom ar 
trebui să intre în obligaţia lor 
de a face ultima cursă, nu pînă 
la blocul turn, ci pină în centru, 
la „Bulevard“ de unde se pot în
toarce prin zona de parcare a 
autoturismelor.

Am intrat în anotimpul rece, 
cu ploi şi zăpadă. Aşteptarea

In altă ordine de idei aş pune 
în rîndurile de fată în discuţie şi 
problema introducerii unor ele
mente de civilizaţie în transpor
tul nostru în comun. Mă gîndesc 
la autotaxare care ar aduce mari 
economii Întreprinderii de tran
sporturi, eliminînd în acelaşi timp 
aglomeraţiile de la intrare. în u-

AUTOBUZELE.
maşină. Dacă nu cîştigă nimeni 
de ce se menţine această situa
ţie? Hipodromul este numai un 
exemplu, — şi poate cel mai de
ficitar — dar de fapt situaţia e 
generală. Să-mi fie iertat, dar Si
biul e singurul oraş unde am în- 
tilnit o atit de iraţională ampla
sare I— ca distanţe între ele. — 
a staţiilor. Deci şi „capitolul“ res
pectiv, revizuit, ne-ar putea ceda 
timpi cé ar influenta viteza de 
circulaţie a autobuzelor şi deci 
frecventa lor in staţii. Ca să nu 
mai spun că alunei cînd se retrag 
autobuzele de pe linia lui 3, 12,

noastră în staţii ne va produce 
multe necazuri din lipsa unor cit 
de simple copertine. Desigur pre
zenta lor e legată de fonduri de 
investiţii. Înţelegem, ştim, dar sínt. 
convins că s-ar putea întreprinde 
ceva în acest sens chiar cu aju
torul cetăţenilor, prin comitetele 
cetăţeneşti, prin depuiati, prin 
asociaţiile de locatari, prin unele 
uzine din municipiu. Trebuie nu
mai să facem undeva, într-un 
cartier, un început. Sínt sigur că 
el va avea rezonanţe în întregul 
oraş.

nele oraşe am văzut aparatele de 
autotaxare plasate lingă şofer, in
trarea făcîndu-se prin faţă. Şo
ferul era înzestrat şi cu bani mă
runţi pentru cei ce nu dispuneau 
de suma respectivă şi în acelaşi 
timp supraveghea autotaxarea ce
tăţenilor cu bilete. In Timişoara 
s-a mers chiar mai de|iarle. S-au 
instalat şi în stafii aparate (con
cepute şi fabricate acolo) care 
eliberează bilete după introduce
rea monedelor. Călătorul urcă în 
tramvai sau troleibuz cu biletul 
în buzunar. Pentru prevenirea e- 
vaziunii s-a alcătuit o echipă de

controlori obşteşti dintre pensio
nari care verifică oră de oră 
traseele... La acestea ca şi la 
alte experienţe trebuie reflectat 
şi văzut ceea ce s-ar putea adap
ta la condiţiile municipiului nos
tru, spre câştigul întreprinderii şi 
al cetăţenilor.

Viitorul va aduce îmbunătăţiri 
substanţiale şi transportului în 
comun din Sibiu, sîntem siguri. 
S-au făcut studii, s-au elaborat 
mai multe variante luptîndu-se 
pentru optimizarea lui. E prema
tur să intrăm în amănunte dar nu 
pot să nu-mi exprim credinţa că 
cel mai eficient mijloc de tran
sport in comun — pe traseele 
principale — în Sibiu ar fi tro
leibuzul. Ne-ar scuti de gaze, 
ne-ar scuti de zgomot. Tramvaiul 
— pentru care se optează în ri
nele zone — va aduce cu sine o 
îmbunătăţire dar să nu uităm de 
cheltuiala pentru întreţinerea şi 
repararea căii ferate, de necesarul 
de oameni specializaţi pe care 
nu-i mai avem ... Deci, nu strică 
să mai reflectăm, folosind datele 
eficientei maxime.

iunie se va desfăşura etapa I, pe 
cercuri şi asociaţii sportive. Etapa a 
II-a, pe centre de comune, se va 
desfăşura între 1 iulie şi 15 august; 
etapa a 111-a, pe judeţul Sibiu, va 
avea loc în zilele de 22—24 august; 
etapa a IV-a, de zonă la volei, feste 
programată în zilele de 23—25 iulie, 
iar etapa a V-a, finala pe ţară la 
volei, se va desfăşura între 4 şi 8 au
gust la Bucureşti.

•  „CROSUL TINERETULUI“ se va 
desfăşura pe parcursul a patru etape, 
după cum urmează: etapa I, pe sate 
şi comune, între 1 martie şi 10 apri- 
liei etapa a II-a, pe centrş de comu
ne, între 11 şi 25 aprilie; etapa a IlI-a, 
pe judeţul Sibiu, între 1—2mai; etapa 
a IV-a, finala pe ţară, la 9 mai, în 
municipiul Craiova.

•  „CUPA U.T.C. LA OINĂ“. Pri
mele trei etape se vor desfăşura în 
cadrul „Cupei tineretului de la sate“ 
— ediţia de vară. Etapa a IV-a, de 
zonă, va avea loc în zilele de 13—15 
august, iar etapa a V-a, finala pe 
ţară, este programată in zilele de 
27—30 august.

•  CAMPIONATUL NAŢIONAL SĂ
TESC DE TRÎNTĂ. Se organi
zează între .3 şi 5 decembrie 1971 cu 
participarea campionilor judeţeni la 
„Cupa tineretului de la sate“ — edi
ţia de vară.

•  „CUPA RECOLTEI“ va da posibi
litate tinerilor de la sate să participe la 
următoarele discipline sportive: atle
tism, ciclism, călărie, fotbal, haltere, 
handbal, oină, popice, şah, trintă, tir, 
tenis de masă şi volei.

întrecerile se vor desfăşura în 
funcţie de tradiţiile şi condiţiile ma
teriale existente în fiecare comună.

Făptui că la ediţia de vară a „Cu
pei tineretului de la sate“ au parti
cipat in anul acesta peste 30 000 tineri 
şi tinere, atrage de la sine atenţia 
asupra interesului ce îl manifestă ti
neretul din judeţul nostru faţă de 
aceste întreceri. Cu acest prilej, volei
balistele de la Liceul din Mercurea, 
campioane naţionale săteşti pe anul 
1909, vor avea prilejul să-şi , apere în 
continuare titlul. Oinarii din comuna 
Turnu Roşu, atletele şi atleţii din 
Mercurea si Şeica Mare, fotbaliştii 
din Tălmaciu şi alţii se vor strădui 
să reprezinte din nou cu cinste co
munele lor în etapa judeţeană.
Asigurîndu-se acestor competiţii un 

cadru festiv şi organizatoric optim de 
către toţi factorii de răspundere se 
poate prevedea că iniţiativa C.C. al 
U.T.C. va avea un mare succes.

------- -- ------------------------- N

Colocmă
(diverselor

Băi termale 
în... Hipodrom

O plimbare prin cartierul Hi
podrom din Sibiu îţi scoale în 
cale nenumărate lucruri care de 
luni de zile aşteaptă să fie puse 
la" punct. Printre acestea, gropile 
sínt la loc „de frunte", Nu mai 
spunem că, dacă s-a făcut o lu
crare, şanţurile au rămas cu 
„gura căscată", constituind un 
adevărat pericol pentru pietoni. 
Dar dintre cele mai vechi gropi 
fac parte cîteva, veritabile, aflate 
la capătul traseelor de autobuze 
nr. 11, 12, 8. Sint destul de adînci 
şi veşnic cu apă murdară. Călă
torii sínt stropiţi de sus pînă jos. 
S-au făcut sesizări. Vina se arun
că de la unul la altul. Unii spun 
că ar fi vorba de nişte izvoare 
cu apă caldă. Alţii susţin că sínt 
conductele sparte. l.C.S. afirmă 
că e treaba şantierului de con
strucţii. Pînă una alta, călătorii 
sínt cei care suferă. De ce să nu 
fie „stropiţi“ Si apoi „săpuniţi" 
cei care se fac răspunzători?

BIH1KIHII

Nu-i părere 
ci... „Miraj"

Nenumăraţi cetăţeni ne fac cu
noscut că au găsit bani, umbrele, 
ochelari, bastoane. Unii dintre ei, 
insă, se împiedică pe stradă de 
obiecte care îi uluiesc.

înLt-o asemenea situaţie a fost 
pusă şi Maria Buta, salariată la 
Uzina electrică din Sibiu. Cu cî
teva seri in urmă s-a trezit, pe o 
alee, fată în iată c u ...  un res
pectabil televizor „Miraj". La în
ceput. a crezut că e o . . .  părere. 
Ne roagă să-l găsim pe păgubaş. 
Noi îi aducem la cunoştinţa. Sa 
intre pe fir!

HIBIB1SI8

Cine
se aseamănă, 
se adună...

Doi consăteni din Illăjel vor fi 
deferiţi justiţiei. Unul: Gheorghe 
Drăghici, celălalt: loan , Gligor. 
Primul, preşedinte la C.A.P. Blă
jel între 19687-1970, a avut şi 
e l . . .  „invîrtelile" lui. Contracia- 
se nişte porci pe care să-i în- 
graşe. (Se înţelege că în gospo
dăria personală). D ar... îi cum
păra do la C.A.P., dintre cei 
„clasaţi", la preturi derizorii şi- i 
revindea mult mai scump. Cel 
de-al doilea, brigadier zootehnic, 
avea şi gestiune. în această cali
tate şi-a însuşit ciment, pe cate 
l-a folosit acasă la construcţii.

Noi nu vrem să anticipăm 
sentinţa tribunalului, dar cum cei 
doi consăteni lin foarte mult unul 
la celălalt, s-ar putea ca şi in 
viilor să lie nedespărţiţi. Cine se ; 
aseamănă se v a .. .  aduna...

(BIRIHliaU

Ai

In plină 
viteză

Emil Podar din Blaj se afla la 
Copşa Mică. Era seara. Voia să 
ajungă acasă. A pîndit momentul.
A şterpelit o maşină I.M.S., s-a 
suit la volan ş i . . .  a dat bice 
cailor. Mergea cu farurile stinse 
şi cu vileză cosmică. Era grăbit. 
Dar, cînd aproape să zică hop, a 
şi să rit... De pe şosea s-a po
menit că a luat-o razna ca un 
bolid, intrînd pe un teren arabil, 
iar de acolo . . .  în plină inslantă, 
pentru furt şi conducerea unui 
autovehicul fără să posede permis.

I IHIB IH IB

A pa 
oară...

Sofia Schuster din Sibiu, str. 
Ţiglarilor, blocul 4, apartamentul 
82, a primit o vizită neaşteptată. 
De fapt, era o vizită la care se 
putea aştepta de mai mulţi ani. 
Cu această ocazie, organele de 
miliţie i-au găsit instrumente 
pentru provocarea de avorturi şi 
substanţe folosite în practicarea 
acestora, l-au fost probate mai 
multe avorturi pe care ea le-a 
comis. S. Schuster, care a mai 
fost de trei ori condamnată pen
tru asemenea (aple, a declarai că I 
recunoaşte.., 70, pe care le-a J 
provocat între 1967—1970. Ut j 
mează să se constate adevărateh i 
cilre. Cercetările conlinuă. '

I
Rubrică redactaiă

de M. SLÄT1NEANU

V ________ — - J, ILIÉ IONESCU



Anul III, nr. 876 T r i b u n a  S i b i u l u i P a g i n a  3

UZINA 1 MA\I<\ M1RŞA
Dimensiuni

ale priceperii şi hărniciei
însemnări
din secţia

dul de urmărire a producţiei. Se poate 
turbări respectarea consumului, locu
rile unde se produc rebuturi etc. Acolo 
unde se conştată defecţiuni repetate se 
pot lua măsuri de natură tehnologică.

Bineînţeles, pentru manipularea me
canizată á containerelor, de la depo-

carea S.D.V.-urilor. Pentru anumite 
operaţii au fost defalcate S.D.V.-urile, 
iar la alte operaţii am încercat intro
ducerea S.D.V.-urilor complexe. Am 
concentrat de exemplu la un S.D.V. 
execuţia a două operaţii consecutive, 
cic-scînd astfel producţia. Totodată,

De vorbă cu ing. PAUL ILIESCU, 
directorul uzinei

zile la secţii şi între secţii am fost 
dotaţi şi cu electrostivuitOare. S-a 
mărit astfel randamentul, s-a redus 
timpul de execuţie a acestor operaţii. 

— liste cunoscut faptul că rezol
varea în condiţii cit mai bune a 
problemei S.D.V.-urilor arc o mare 
influenţă asupra creşterii produc
tivităţii muncii. Cc s-a întreprins 
în mod deosebit în uzina dv. pe a- 
ceastă linie?

— In primul .rînd am urmărit spo
rirea productivităţii muncii în fabri-

din punct de vedere al concepţiei au 
fost revizuite anumite S.D.V.-uri care 
nu au dat randament în exploatare. 
Din punct de vedere constructiv s-au 
îmbunătăţit anumite repere care sim
plifică tehnologia, reducînd totodată 
şi consumul de metal.

— Care sínt realizările în dome
niul sporirii suprafeţelor şi capaci
tăţilor de producţie?

— Anul acesta am realizat o hală 
cu două deschideri, însumînd o su
prafaţă de producţie de circa 2 000

m p, dotată cu aparate de ridicat. In 
curînd intră în folosinţă şi grupul 
tehnic.

S-a introdus de asemenea o bandă 
transportoare pentru montajul final 
al remorcilor, executată în uzină în 
cadrul acţiunilor de autoutilare. Pen
tru scurtarea timpului de proiectare 
a acestor utilaje şi accelerarea exe
cuţiei am adoptat anumite proiecte de 
la uzina „Steagul roşu“ Braşov.

Pină la sfîrsitul anului vom ajunge 
sub acoperiş cu noua vopsitorie desti
nată remorcilor şi autobasculantelor. 
De asemenea cabinele şi cuptoarele de 
uscare a produselor se execută tot în 
uzină, prin autoutilare.

Spre regretul nostru trebuie să re
cunoaştem că din punct de vedere al 
utilajelor nu stăm încă tocmai bine. 
Nu sínt acoperite toate suprafeţele pe 
care le avem cu utilajele necesare. 
Această lipsă o s-o simţim mai ales 
în áriul viitor, cînd volumul produc
ţiei noastre va face un salt deosebit.

cheie“

Organizarea superioară a producţiei 
la intersecţie eu cerinţele eficientei

Salariaţii uzinei, dîndu-şi seama de sarcinile mari ce 
le stau în faţă în viitorul. cincinal, au căutat să-şi asi
gure din timp condiţiile realizării lor. Buni gospodari şi 
pricepuţi meseriaşi, ei au acţionat îndeosebi asupra mo
dului de organizare a procesului de producţie şi ă muncii, 
ştiind că aceasta e calea sigură a succeselor viitoare, . 
date fiind imensele rezerve de care dispune uzina în 
acest sens. Astfel, urmărind reamplasarea utilajelor în 
fluxul tehnologic s-a reuşit nu numai să se reducă 
timpii morţi ce se năşteau prin transporturile încruci
şate ale pieselor de la o operaţie la alta, dar s-au creat 
o serie de spaţii disponibile care, vor fi în curînd ocu
pate de alte utilaje cd vor mări capacitatea de producţie. 
Edificatoare ni se par în acest sens transformările ce s-au 
produs în cadrul secţiei de prelucrări mecanice.

Fără a exagera prea mult, putem afirma că, înainte, 
aici a domnit dezorganizarea. Alături de maşinile pentru 
prelucrări mecanice, în hală se găseau şi diferite utilaje 
pentru debitat materiale, magazii de materiale eţc. Pie
sele —r în greutate de 50 kg — erau duse de la o, ope
raţie la alta pe distanţe de 25—30 m, pe braţe. Maistrul 
Udo Maurer ne precizează că „se pierdea o grămada de 
timp numai cu adusul pieselor de la magazie şi dusul 
lor după prelucrare“. Cu totul alta este însă situaţia 
acum. „In nici un caz nu mai puteam face faţă dacă 
continuam să lucrăm in aceleaşi condiţii. Specifică secţiei 
este producţia de serie mare, deci trebuia să luăm o 
hotărîre“ — a adăugat ing. Octavian Coleşan, inginer şef 
cu producţia. Şi hotărîrea s-a luat. S-a trecut la organi
zarea secţiei în flux, activitatea desfăşurîndu-se conform 
graficului standard. Amplasarea utilajelor în funcţie de 
operaţiile ce trebuie efectuate, intr-o anumită ordine, a 
permis descongestionarea unei suprafeţe de producţie

însemnate, circa 200 mp. care va fi ocupată in curînd 
cu utilajele prevăzute în studiul tehnico-economic al 
uzinei.

Trecerea la lucru în flux a reclamat şi mecanizarea 
transportului pieselor. Acţiunea s-a concretizat în intro
ducerea a o serie de benzi transportoare mecanizate care 
permit deplasarea automată a piesei de la un Ioc de 
muncă la altul. Muncitorul strungar Vasile Tămăşel ne 
spune că în felul acesta condiţiile de lucru s-au uşurat 
enorm de mult. „Fac doar un singur pas, iau piesa de pe 
bandă, execut lucrarea, iar apoi aşez piesa din nou pe 
bandă. Astfel reuşesc să strunjesc cu 30 bucăţi mai multe 
decit strunjeam înainte, în acelaşi timp". Este şi normal 
să se întîmple aşa din moment ce la un capăt al liniei 
tehnologice se face alimentarea cu materialele necesare, 
iar la celălalt controlorii verifică calitatea pieselor.

Tot in vederea uşurării muncii şi a degrevării mun
citorului direct productiv de o serie de operaţii auxiliare, 
specialiştii secţiei au conceput si se află în curs de exe
cuţie un transportor de, şpan. In felul acesta evacuarea 
spânului nu mai constituie o problemă, el urmînd a se 
face mecanizat.

De asemenea, paletizarea şi contaiaerizarea întregii 
producţii a permis întronarea în această secţie a spi
ritului de ordine şi disciplină, ceea ce nu poate aduce 
colectivului de aici decit rezultate bune. De menţionat 
că dacă înainte de reorganizare secţia era mereu defi
citară din punct de vedere al capacităţii de producţie, 
acum a devenit „dinamul“ uzinei, insuflînd şi celorlalte 
compartimente de producţie ritmul de lutfru al ei. Ca 
eficienţă economică rezultată amintim doar un singur 
lucru: productivitatea muncii pe uzină a crescut cu 5 la 
sută, iar la nivelul secţiei cu 10 ia sută.

Automatizarea —
pirghie im portantă de sporire a efic ien ţei econom ice

'Acţiunea de autoutilare a devenit 
un mijloc esenţial de satisfacere a 
necesităţilor mereu crescînde de uti
laje şi instalaţii cu grad înalt de 
automatizare a ciclului de lucru. In 
Uzina mecanică Mîrşa această acţiune 
s-a conturat mai puternic în ultimii 
ani trecîndu-se prin obişnuitele faze 
de complexitate progresivă, începînd 
cu acţionări pneumatice şi moderni
zări de utilaje şi terminînd cu reali
zarea unor agregate de prelucrare 
prin aşchiere, dotate cu cicluri de 
lucru semiautomate şi automate. Din
tre utilajele realizate în uzină se re
marcă prin coeficientul de automati
zare a fazelor ciclului de lucru urmă
toarele: agregatul de găurit şi alezat, 
strungul specializat cu comandă pro
gram, maşina automată de filetat piu
liţe, maşina semiautomată de strunjit 
feiodou şi agregatul de găurit cu co
mandă program. Caracteristica gene
rală a acestora o constituie, pe lingă 
gradul ridicat de automatizare, uşu
rarea muncii executantului care, în 
majoritatea cazurilor s-a transformat 
în supraveghetor al procesului de pro
ducţie. Bunăoară, la maşina automată 
de filetat piuliţe, model MAF-08, co
manda maşinii făcîndu-se automat, un 
singur operator poate deservi mai 
multe posturi. Strungul specializat 
model SCP-02 permite executarea a 
două alezaje coaxiale la o singură 
prindere a piesei şi este dotat cu o 
comandă în ciclu semiautomat, siste
mul de comandă folosit fiind de tipul 
SPCP. Atît fixarea piesei, cit şi asi
gurarea succesiunii fazelor ciclului de 
lucru sínt automatizate.

De menţionat că deşi utilajele sínt 
realizate în uzină, principiile de ac
ţionare automată a lor constituie o 
noutate atît pe plan naţional cit şi 
mondial. De pildă, principiul de fi- 
letare de la maşina automată model 
MAF-08 a fost brevetat ca invenţie, 
fiind o noutate în capitolul filetării 
interioare prin aşchiere, deoarece lan
ţul cinematic este realizat complet 
hidraulic. La fel, la maşina model 
MSSF-12 modulele şi blocurile logice 
sínt făcute din piese montate pe plăci

de pertinax şi este prima încercare 
de realizare a unei instalaţii de co
mandă din elemente cu comutaţie sta
tică. In prezent inginerii şi tehnicie
nii uzinei caută noi soluţii de auto
matizare a procesului de producţie. 
Recent a fost realizat un sistem de' 
comandă care permite obţinerea unui 
avans de lucru continuu variabil, co
manda făcîndu-se electric. Deşi se 
află în faza de experimentare, posi
bilităţile de reglare de care dispune 
agregatul de găurit cu comandă pro
gram poate fi utilizat la producţia in
dustrială, de serie mică, medie sau 
mare. Putem spune că acest agregat 
constituie, sinteza experienţei uzinai 
în capitolele comenzii secvenţiale, nu
merice şi acţionări hidraulice.

Preocupările în domeniul introdu
cerii automatizării in continuare se 
materializează in prezent prin reali

zarea unei maşini de frezat şi ambo- 
raţ-cu două capete, în proiectare gă- 
sindu-se o maşină automată de debi
tat cu doi arbori. Această maşină va 
fi dotată cu un sistem de comandă 
automată a ciclului de lucru, sistem 
care va include şi reglarea automată 
a regimului de lucru, marcînd astfel 
o nouă etapă în automatizarea totală 
a procesului de reglare şi deservire a 
maşinii.

Lucrările cu caracter de autodotare 
şi constînd din maşini-unelte şi agre
gate realizate în perioada actualului 
cincinal la Uzina mecanică Mîrşa se 
ridică la valoarea de 824 000 iei, cu o 
eficienţă economică totală de 37(5 000 
lei anual. Toate lucrările au fost exe
cutate din fonduri de mică mecani
zare.

Ing. CORNELIU VONICA

Trecînd prin secţiile de pro
ducţie, auzeam- adesea spu- 
nîndu-se: „Tiecare secţie la
noi era, pină nu de mult un 
fel de fcibricuţă". Aşa a şi 
fost. Alături de activitatea 
principală ce o desfăşura mai 
avea cîteva maşini pentru de
bitat, o magazie proprie ş i . ..  
mult personal.

Desigur că producţia mo
dernă nu mai acceptă compro
misuri. De aceea începutul 
noului drum l-a constituit în
fiinţarea atelierului centralizat 
de debitat metale (secţia IV). 
Importanţa ce o are acesta de
curge din faptul că el alimen
tează cu semifabricate întrea
ga uzină. Am putea spune că 
atelierul de debitare hotărăşte 
soarta producţiei. Pentru ca 
întreg angrenajul uzinei să 
funcţioneze continuu, fără nici 
o întrerupere, e' necesar ca 
în primul rînd atelierul de de
bitare să desfăşoare o activi
tate normală. Şi colectivul de 
aici, începînd de la muncito
rul auxiliar pina la şeful sec
ţiei, conştient de acest lucru 

Vţ acordă toată atenţia produc- 
J jţiei. „Atelierul nostru, prin 

•specificul activităţii este con
sumatorul principal de metal 
din uzină. Aşadar, problema 
numărul 1 a atelierului este 
consumarea cit mai judicioasă 
a metalului“, ne spune ing. 
Constantin Oprea, şeful sec
ţiei a IV-a. Şi, mai departe, 
şeful secţiei ne vorbeşte de 
importanta ce o acordă oame
nii din atelier aplicării cit mai 
judicioase a planului de croi 
ş i. economiilor de metal. Ade
sea-.materialele (tabla şi me
talul) nu sosesc la dimensiu
nile şi de formalul solicitat. 
Asta înseamnă că trebuie să 
se acorde o deosebită atenţie 
felului cum se croieşte pentru 
a minimaliza pe cît posibil 
cantitatea de deşeuri. Dar 
chiar şi atunci cînd rezultă, 
deşeurile sînt valorificate su
perior, folosindu-se pentru 
alte produse, de dimensiuni 
mai mici.

Ca o măsură organizatorică 
luată de conducerea atelieru
lui ne-a surprins plăcut faptul 
că s-a hotărît ca la toate 
locurile de muncă fiecare mun
citor să dispună de două 
rînduri de S.D.V.-uri, oferin- 
du-se astfel posibilitatea evi
tării stagnărilor din lipsă de 
unelte. Desigur că nu numai 
acest lucru a permis încadra
rea atelierului in consumurile 
specifice planificate.

Pe agenda eficienţei econo
mice atelierul de debitare şi-a 
înscris numele cu majuscule: 
economia de metal depăşeşte 
]20 de tone. Efectul se dato
rează priceperii acestor mese
riaşi care ştiu să pună munca 
la loc de cinste. Indiferent că 
se numesc Gheorghe Oros, 
Nicolae Bunea, Gh. Petra, Va
sile Paraschiv sau loan Onka, 
toţi la un loc au contribuit la 
înfăptuirea rezultatului amintit. 
Toţi la un loc vor dobîndi alte 
succese, de dimensiuni mai 
mari, de proporţiile hărniciei 
şi îndemînării lor.

Saltul spectaculos 
al producţiei viitoare

In curînd, o dată cu noul an începe 
şi pentru Uzina mecanică Mîrşa o 
n'ouă etapă de dezvoltare. Ca ur
mare vor apare noi suprafeţe şi ca
pacităţi de producţie, ceea ce va 
permite ca, faţă de acest an, în 1975 
sa se dubleze producţia. De altfel, 
în primul an al viitorului cincinal 
producţia globală va spori cu 30 la 
sută. Urmărind pe principalele sor
timente, sporul de producţie se pre
zintă astfel: 43 la sută la remorci 
basculante, 28 la sută la autoca
mioane basculante şi 35 la sută la 
piese de schimb.

Conştienţi de faptul că pentru 
realizarea acestui salt deosebit de 
pronunţat sínt necesare măsuri luate 
din timp, comitetul de direcţie, or
ganizaţiile de partid, întregul colec
tiv s-a străduit să pregătească con
diţiile abordării în mod corespunză
tor a producţiei anului viitor.

Pregătirile au fost canalizate în 
mai multe direcţii, insislîndu-se în 
special pe asigurarea bazei tehnico- 
maleriale şi pregătirea cadrelor.

In mare parte producţia marfă vii
toare este contractată (circa 70 ia

sută). Pentru materialele necesare 
desfăşurării procesului de producţie 
au fost depuse specificaţiile, con
tractările fiind in curs de încheiere 
pentru întreg semestrul I.

în vederea realizării producţiei în 
mod ritmic, tinîndu-se cont de ciclul 
de fabricaţie, producţia a fost ataca
tă deja in atelierele primare. De e- 
xemplu, pentru produsul 2 PTS-4, 
remorcă destinată exportului in 
U.R.S.S., pregătirile au început încă 
din septembrie. în felul acesta, încă 
din decada a IlI-a a lunii decembrie 
vor ajunge la atelierul de montaj 
subansamble ce privesc planul pe 
1971.

Pentru asigurarea sporului de pro
ducţie, atît lucrările de investiţii 
începute in anii precedenţi, cit şi 
cele cé vor rezulta din noul S.T.E. 
privind dezvoltarea uzinei în cinci
nalul următor, vor cunoaşte un ritm 
de execuţie tot mai înalt. Vor fi 
terminate astfel atelierele de acope
riri galvanice, tratamente termice şi ■ 
vopsitorie.

La toate acestea vor coniribui din 
plin măsurile luate încă din anul

acesta privind organizarea şi reorga
nizarea anumitor fluxuri tehnologice, 
măsurile privind mecanizarea tran
sporturilor, cît şi calificarea şi ridi
carea calificării cadrelor.

In privinţa pregătirii cadrelor, co
mitelui de direcţie al uzinei n-a stat 
pasiv. încă din luna mai a început 
un curs de calificare la locul de 

' muncă penlru cursurile de strungari, 
lăcătuşi şi sudori. Participă 60 de 
muncitori. Din 15 decembrie funcţio
nează un nou curs de calificare în 
meseria de strungar cu 50 de elevi, 
cu scoatere din producţie, şi cu alti 
50 proveniţi din rîndul muncitorilor 
auxiliari şi care vor fi calificaţi la 
locul de muncă.

Cu alte cuvinte s-a făcut totul 
pentru ca începutul anului 1971 să 
găsească colectivul uzinei pregătit 
să înceapă un nou cincinal, să ob
ţină în continuare rezultate de pres
tigiu atît în activitatea de export, 
cît şi pentru producţia destinată be
neficiarilor interni, să raporteze şi 
în anii următori îndeplinirea înainte 
de termen a sarcinilor ce le-au re
venit, a angajamentelor asumate.

— Deoarece ne aflăm cu cîteva 
rile înaintea încheierii acestui ul
tim an al actualului cincinal, vă 
rugăm să ne relataţi in ce situaţie 
vă aflaţi cu planul de producţie.

— Datorită unei munci pline de ab
negaţie, colectivul uzinei noastre a 
reuşit să raporteze încă din 10 de
cembrie îndeplinirea planului anual 
al producţiei globale industriale. Vom 
avea astfel posibilitatea ca pină la 
încheierea calendaristică a anului (să 
dăm economiei naţionale peste plan o 
producţie globală în valoare de peste 
Í10 milioane lei. Aceasta însemnează 
fabricarea suplimentară a 50 remorci 
basculante şi a unui volum de piese 
de schimb în valoare de aproximativ 
8 milioane lei.

— Aceste realizări itestă, incon
testabil, o preocupare deosebită din 
partea întregului colectiv. Vă ru
găm să indicaţi cîteva din princi
palele căi asupra cărora s-a actio
nal pentru creşterea productivităţii 
muncii şi deci, in final, pentru 
sporire* volumului producţiei.

— S-a pus accent pe reorganizarea 
atelierelor primare. Este vorba în spe
cial de atelierele de prelucrări prin 
aşchiere şi atelierul de debitare. Aş 
putea spune că s-a acţionat în două 
sensuri. In primul rînd s-a urmărit 
o mai bună lotizare a reperelor lan
sate pentru a diminua schimbările de 
tehnologie, respectiv de S.D.V.-uri. Cu 
aceasta am reuşit să creăm un deca
laj între ateliere, asigurînd secţia 
montaj cu reperele necesare execuţiei 
ritmice.

In al doilea rînd am fost preocupaţi 
de introducerea pe scară largă a me
canizării transportului intre faze si 
între ateliere. In acest sens s-au con
fecţionat o serie de transportoare pe 
linii tehnologice mixte, trecîndu-se 
totodată la folosirea mai largă a con- 
tainerizării.

Containerele sínt utilizate şi în de
pozite, semifabricatele păstrîndu-se pe 
loturi. Din acest punct de vedere, în 
afara faptului că a sporit productivi
tatea muncii, redueîndu-se numărul 
de auxiliari, s-a îmbunătăţit mult mo

PRODUSE AFLATE ÎN FABRICAŢIE

Din produsele 
anului 1971

•  AUTOBASCULANTA KM-2 
de 5 tone, cu posibilităţi de 
basculare prin trei părţi. 
Este construită pentru agri
cultură, dar poate ii folosită 
şi pe şantierele de construc
ţii sau pentru transportul 
mărfurilor. Are o capacitate 
de 9,3 m c. La cerere poate 
fi livrată cu lateralele mai 
înalte şi atunci volumul de 
încărcare ajunge la 11 mc. 
Unghiurile de deschidere: 
lateral 48°, spate 35°.

•  AUTOBASCULANTA AB- 
55, destinată în special şan
tierelor de construcţii. Tran
sportă o cantitate de 5,5 to
ne. Materialele pot fi des
cărcate prin 3 părţi. Insta
laţia dc basculare funcţio
nează hidraulic. încărcată 
poate ajunge la 97 km pe 
oră. Unghiul de basculare, 
lateral şi înapoi 60°.

•  REMORCA BASCULANTA 
RiVl-4 pentru agricultură. Se 
poate descărca prin două 
părţi. Greutatea utilă 5 to
ne. Volumul cu laterale nor
male 5,07 m c, cu laterale 
prelungite 9,38 m c. Remor
cile cu laterale prelungite 
se livrează la comandă.

•  REMORCA SR1’-10 cu un 
ax pentru camioane. Poate 
transporta o greutate dc 9,5 
tone. Urinele pot fi reglate 
după greutatea încărcată.

Pagină realizată de 
I. CREIU şi 

V. BARBU

Foto: FRED NUSS
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O M Adunarea
Generală a adoptat 

unele rezoluţii 
in problemele 
decolonizării

/ NAŢIUNILE’ UNITE 15 (Agerpres). 
*— Adun arra Generală a O.N.U. a 
adoptat, luni mai multe rezoluţii în 
problemele decolonizării.

In rezoluţia referitoare la aplica
rea Declaraţiei cu privire la acor
darea independenţei ţărilor şi 
popoarelor coloniale, forul suprem 
al O.N.U., subliniază legitimitatea 
luptei prin toate mijloacele a 
popoarelor aflate sub jugul colo
nial pentru eliberare şi' adresează 
tuturor statelor apelul de a sprijini 
această luptă. Statele sínt, de ase
menea, chemate să înceteze orice 
relaţii cu guvernele Portugaliei şi 
Republicii Sud-Africane, precum şi 
cu regimul din Rhodesia, pînă ce 
acestea vor pune capăt politicii de 
asuprire colonială şi rasială. Rezo
luţia cere puterilor coloniale să li
chideze fără întîrziere toate bazele 
mililare de pé teritoriile aflate sub 
administraţia lor şi califică drept 
criminală practica folosirii mercena
rilor împotriva mişcării de eliberare 
naţională.

„O altă rezoluţie recunoaşte drep
tul la autodeterminare al poporului 
Saharei spaniole şi scoate în evi
denţă faptul că menţinerea regimu
lui colonial în acest teritoriu ză
dărniceşte asigurarea stabilităţii şi 
înţelegerii în Africa de nord-vest.

Condamnînd cu severitate refuzul 
persistent al Portugaliei de a înde
plini hotărîrile O.N.U. privind acor
darea independenţei teritoriilor afla
te sub dominaţia ei şi încetarea răz
boaielor coloniale pe care le duce 
în aceste teritorii, o rezoluţie, adop
tată cu o importantă majoritate de 
voturi, cere guvernului de la Lisa
bona să se abţină de la orice atac 
sau violare a securităţii şi integri
tăţii teritoriale ale statelor suverane 
ce se învecinează cu coloniile por
tugheze. Este, totodată, condamnată 
intervenţia forţelor sud-africane îm

potriva popoarelor din teritoriile 
sub dominaţie portugheză şi deplo
rată asistenţa continuă primită de 
guvernul Portugaliei din partea alia
ţilor săi din N.A.T.O. şi a altor gu
verne.

Adunarea Genei >lă a reafirmat 
dreptul inalienabil al poporului din 
Oman la autodeterminare şi la folo
sirea resurselor naturale ale terito
riului său, cerînd Comitetului pen
tru decolonizare să urmărească evo
luţia situaţiei şi să prezinte un ra
port sesiunii următoare.

Restabilirea 
relaţiilor 

diplomatice 
între Congo (B) 

şi Congo (K)
Kinshasa 15 (Agerpres). — La 15 

decembrie, Republica Democratică 
Congo şi Republica Populară Congo 
au restabilit oficial relaţiile diplo
matice. înţelegerea privitoare la nor
malizarea relaţiilor diplomatice şi de 
altă natură între cele două state con
goleze vecine a fost realizată în 
timpul recentelor convorbiri care au 
avut loc la Kinshasa între preşedinţii 
Joseph Mobutu (Congo—Kinshasa) şi 
Marien N'Gouabi (Congo—Brazza
ville). Cu acest prilej, şefii celor 
două state şi-au exprimat dorinţa de 
a dezvolta relaţiile reciproce în toate 
domeniile de activitate.

După cum s-a mai anunţat, rela
ţiile diplomatice, comunicaţiile flu
viale, aeriene, telefonice şi telex in- 
tercongoleze au fost întrerupte dato
rită unor disensiuni intervenite în 
noiembrie 1969 între guvernele de 
la Kinshasa şi Brazzaville.

Un interviu televizat 
ai suveranului iordanian

Paris 15 (Agerpres). »Dacă 
vom reuşi să punem în aplicare 
rezoluţia Consiliului de Securitate 
din 22 noiembrie 1967, nu vom 
mai întîmpina nici o dificultate. 
Este imperios necesar să se acţio
neze urgent pentru restabilirea 
păcii în Orientul Apropiat“, a de
clarat regele Hussein al Iordaniei, 
într-un interviu televizat acordat 
ziariştilor francezi în timpul vizi
tei sale neoficiale la Paris. „Majo
ritatea zdrobitoare a poporului 
meu nu doreşte decît pacea. De 
îndată ce se va pune capăt ocu
paţiei teritoriilor arabe de către 
Israel, nu va mai exista nici un 
motiv de luptă“, a afirmat 
Hussein.

La întrebarea dacă Iordania ar 
avea în vedere o negociere separa
tă de pace cu Israelul, Hussein a 
răspuns negativ. El a opinat că 
orice întîlnire cu liderii israelieni 
ar fi nedorită şi infructuoasă în 
actuala stare de lucruri, cînd

continuă ocuparea teritoriilor a- 
rabe.

In încheierea interviului său, 
Hussein a subliniat că se discută 
foarte mult în legătură cu acor
darea unui statut de oraş interna
ţional Ierusalimului. „In acest caz, 
a precizat el, atît partea arabă 
cît şi cea israeliană trebuie să fie 
internaţionalizate. Nu putem ac
cepta numai internaţionalizarea 
părţii arabe“. Pronunţîndu-se 
pentru retrocedarea către Iordania 
a părţii arabe a Ierusalimului, re
gele Hussein a adăugat: „este cea 
mai fierbinte dorinţă a noastră de 
a vedea Ierusalimul devenit un 
oraş al păcii, în care oamenii de 
toate convingerile religioase să se 
afle în siguranţă“.

In  le g ă tu ră  cu  p ro c e s u l de la B u rgos
Madrid 15 (Agerpres). — După 

mai bine de 48 de ore de reclu
ziune în mănăştirea de la Montser
rat, cei 300 de intelectuali cataloni 
şi-au încheiat luni seara această 
acţiune de solidaritate cu patrioţii 
basci judecaţi de Tribunalul mi
litar din Burgos, prin adoptarea 
unui document comun. Intelectua
lii care au organizat acţiunea de 
la Montserrat, între care persona
lităţi de renume mondial, oameni 
de artă şi litere, reclamă, prin 
documentul adoptat, desfiinţarea 
Consiliului militar din Burgos, 
precum şl amnistierea tuturor de
ţinuţilor şi exilaţilor politici 
spanioli.

Madrid 15 (Agerpres). — In car
tierul muncitoresc San Andres din 
Barcelona a avut loc luni seara o 
manifestaţie de solidaritate cu mi
litanţii basci judecaţi la Burgos. 
Poliţia a intervenit, împrăştiindu-i 
pe demonstranţi. La Tarrasa, im

portant centru industrial, aflat la 
30 km de Barcelona, muncitorii 
au declarat grevă în mai multe în
treprinderi. Greviştii au manifes
tat apoi pe străzile oraşului. Po
liţia a intervenit, trăgînd focuri 
de armă în aer.

Londra 15 (Agerpres). — Sindi
catele britanice ale oamenilor 
muncii din domeniul transportu
rilor au cerut Partidului laburist 
şi T.U.C. să intervină pe lîngă 
guvernul spaniol pentru ca Tri
bunalul militar din Burgos, care 
îi judecă pe cei 16 patrioţi basci, 
să nu pronunţe nici o condamnare 
la moarte.

Secretarul general al sindicatu
lui, Jack Jones, a adresat, amba
sadorului Spaniei la Londra o scri
soare în care subliniază că pro
cesul de la Burgos a provocat o 
considerabilă îngrijorare în rîndul 
opiniei publice mondiale.

Războiul din Biafra a luat sfîrşit. Locuitorii din regiunile unde au avut 
loc ostilităţile s-au întors la căminele lor. Viaţa a reintrat în normal. 
Sutele de copii salvaţi de la pieire de Crucea Roşie Internaţională şi 
de U.N.I.C.E.F. au fost readuşi în patrie. în foto: grup de copii biafrezi 

după reîntoarcerea în ţară.

O scrisoare a lui W. Brandt 
către J. Cyrankiewicz

Varşovia 15 (Agerpres). — Agen
ţia P.A.P. anunţă că Willy Brandt, 
cancelarul R.F. a Germaniei, a adre
sat preşedintelui Consiliului de Mi
niştri al R.P. Polone, Jozef Cyran
kiewicz, o scrisoare în care mulţu
meşte pentru ospitalitatea de care 
s-a bucurat delegaţia vest-germană 
în timpul recentei sale vizite la 
Varşovia.

„Convorbirile pe care le-am avut 
cu dv. şi cu primul secretar al C.C. 
al P.M.U.P., dl. Wladyslaw Gomulka, 
se arată în scrisoare, au constituit 
pentru mine o confirmare preţioasă 
a faptului că drumul pe care am 
pornit semnînd Tratatul de la 7 de
cembrie 1970 va duce cu adevărat la 
normalizarea relaţiilor dintre statele 
noastre".

Bombardamente americane 
masive în Cambodgia

Saigon 15 (Agerpres). — Avioane 
americane de tip „B-52", decolînd de 
la baza tailandeză Utapao, au 
bombardat, timp de două zile conse
cutiv — Ia 13 şi 14 decembrie — 
poziţiile şi liniile de comunicaţii ale 
forţelor patriotice din Cambodgia, 
anunţă un purtător de cuvînt al co
mandamentului american de la Sai
gon.

Pînă la această dată, teritoriul 
khmer fusese cruţat, timp de opt 
zile, de bombardamentele întreprinse

: * 1

VIETNAMUL DE SUD. în foto: 
O tînără luptătoare din satul B, 
provincia Gia Lai, îşi aduce con
tribuţia valoroasă la lupta de eli
berare, transportînd alimente şi 
muniţii pe linia frontului. Tînăra 
Romarch Huyui face parte din mi

noritatea Gia Lai

de uriaşele „B-52*. Totuşi, în această 
perioadă, aparate de vînătoare ale 
aviaţiei americane, decolînd din Viet
namul de sud, au efectuat raiduri 
asupra Cambodgiei, iar artileria ame
ricană cu rază lungă de acţiune, am
plasată, de asemenea, în Vietnamul 
de sud, a deschis în permanenţă fo
cul asupra unor regiuni din Cam
bodgia.
f !

COORDONATE
•  LA 15 DECEMBRIE, au început la Moscova lucră
rile celei de-a 50-a şedinţe a Comitetului Executiv 
al C.A.E.R., la care participă vicepreşedinţi ai gu
vernelor din Bulgaria, Cehoslovacia, R.D. Germană, 
Mongolia, Polonia, România, Ungaria şi Uniunea 
Sovietică.

Lucrările şedinţei se desfăşoară sub conducerea 
preşedintelui în funcţiune al Consiliului de Ajutor 
Economic Reciproc, tovarăşul Gheorghe Rădulescu, 
vicepreşedinte al Consiliului de Miniştri al Repu
blicii Socialiste România.

•  CIU EN-LAI, premierul Consiliului de Stat al R.P. 
Chineze, a primit marţi la Pekin delegaţia Asociaţiei 
de prietenie chiliano-chinezé, condusă de Antonio 
Tavulari, membru al C.C al Partidului Socialist din 
Chile, deputat în Parlament, preşedintele Asocia
ţiei. Cu acest prilej, a avut loc o convorbire cor
dială, prietenească, relatează agenţia China Nouă.

•  LUNI S-AU DESCHIS IN CAPITALA MAROCU
LUI lucrările sesiunii ordinare a Adunării generale 
a Uniunii posturilor naţionale de radio şi televiziune 
africane (U.R.T.N.A.). La această sesiune participă 
23 de ţări de pe continentul african, precum şi repre
zentanţi ai 17 organizaţii internaţionale specializate. 
Cuvîntul de deschidere a fost rostit de Ahmed 
Snoussi, ministrul marocan al informaţiilor, care a 
subliniat interesul deosebit acordat de ţara sa aces
tei reuniuni, ce se înscrie în cadrul acţiunilor de 
cooperare pe plan regional şi internaţional, acţiuni 
sprijinite în mod deosebit de regele Hassan al II-lea.

•  LA KABUL A FOST SEMNAT LUNI CONTRAC
TUL SOVIETO-AFGAN pentru construirea amena
jărilor peste fluviul Amu-Daria pentru traversarea

conductei de gaze din Afganistan în Uniunea Sovie
tică. Contractul prevede, de asemenea, construirea 
unei conducte de racordare pe partea afgană.

•  IN CAPITALA R.A.U. s-a deschis luni o reuniune 
la care participă reprezentanţi ai O.N.U.D.I., Cen
trului de dezvoltare industrială din ţările arabe şi 
ai guvernului Kuweitului pentru a pregăti cea de-a 
doua conferinţă privind dezvoltarea industrială a 
ţărilor arabe care va avea Ioc în Kuweit în luna 
octombrie anul viitor.

•  PREŞEDINTELE SIRIEI, AHMED KHATIB, a avut 
luni o întrevedere cu Yasser Arafat, preşedintele 
Comitetului Central al Organizaţiei pentru Elibera
rea Palestinei. Surse oficiale informează că întîl- 
nirea a fost consacrată examinării unor probleme 
referitoare la rezistenţa palestiniană.

Yasser Arafat a sosit la Damasc pentru convor
biri cu oficialităţile siriene.
I
•  GENERALUL MUSTAFA TLASS, şeful statului 
major al forţelor armate siriene, a sosit luni seara 
la Cairo, în fruntea unei delegaţii militare. Potrivit 
agenţiilor de presă, el va avea convorbiri cu ofi
cialităţile militare egiptene, în probleme privind 
colaborarea în domeniul militar între Republica 
Arabă Unită şi Siria.

•  MAREA BRITANIE a acordat un împrumut în 
valoare de 3 100 000 de dinari Iordaniei. Abdel El 
Chamayle, vicepreşedinte al Consiliului de dezvol
tare din Iordania, a declarat că împrumutul va fi 
utilizat în vederea achiziţionării unor instalaţii 
electrotehnice.

UNI VERS ALE
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Un democrat în guvernul republican
Numirea unui democrat de frunte, 

cum este fostul guvernator al Te
xasului, John Connally, în calitate 
de ministru al finanţelor in guvernul 
republican al preşedintelui Nixon 
este foarte remarcată de observatori, 
în opinia unora dintre ei, numirea 
constituie „o lovitură politici de am
ploare" (Reuter). Şocul şi surpriza 
din rîndul democraţilor au fost re
zumate de senatorul William Ful- 
bright în cuvintele: „Singurul lucru 
ce ar fi putut să mă surprindă mai 
mult ar fi fost numirea lui Lyndon 
Johnson ca secretar de stat*.

Prezenţa în guvern a lui Connally, 
rănit în cursul atentatului de la 
Dallas din 1963, cînd preşedintele 
Kennedy a fost asasinat, este me
nită — apreciază aceiaşi observa
tori — să lipsească în măsură con
siderabilă Partidul democrat de o 
temă electorală atît de remunerativă 
ca recesiunea economică, spirala in
flaţionistă şi şomăjul. Avînd în ve
dere că, după toate probabilităţile, 
problemele economice vor deveni 
principalul subiect al campaniei e- 
lectorale 1 în vederea alegerilor pre
zidenţiale din 1972, oferind unui de

mocrat sarcina de a găsi şi aplica 
remediile, actualul şef al Casei Albe 
încearcă, nu fără abilitate, să se 
asigure contra unei ofensive a opo
ziţiei într-unul dintre domeniile cele 
mai sensibile şi mai fragile ale con
fruntărilor electorale. Preşedintele se 
gîndea neîndoielnic la acest lucru

mai mult de domeniul politic decît 
de cel economic".

Dacă motivele care l-au animat pe 
preşedintele Nixon în desemnarea 
fostului guvernator texan sínt lim
pezi, rămîne greu de explicat de ce 
Connally a acceptat să joace rolul 
în care a fost distribuit şi care con-

COMENTARIU
cînd a spus, anunţînd numirea lui 
Connally, că urmăreşte „în această 
perioadă critică“ o abordare biparti- 
zană a problemelor ţării.

Pe de altă parte, această numire 
creează o nouă legătură între ac
tuala Administraţie şi liderii aripii 
conservatoare a Partidului democrat, 
lărgind — după cît se crede — au
dienta politică a preşedintelui în 
special în sud. Iată de ce observa
torii se simt îndreptăţiţi să consi
dere că, aşa cum se exprimă agenţia 
Reuter „numirea anunţată luni ţine

travine intereselor partidului său. O 
explicaţie posibilă ar fi opoziţia sa 
cunoscută faţă de liberalii din Parti
dul'democrat. Se spune că el s-a 
opus orientării oficiale a partidului 
său încă la alegerile prezidenţiale 
de acum doi ani, cînd ar fi acordat 
un sprijin substanţial actualului pre
şedinte. Poate — afirmă agenţia 
U.P.I. — i s-a oferit perspectiva u- 
nui post mai înalt, de pildă cel de 
vicepreşedinte după 1972.

David Kennedy, titularul de pînă 
acum al portofoliului finanţelor, ră-

mine în guvern ca ambasador itine
rant pentru probleme economice. 
Vorbind despre sfera activităţii vii
toare a lui David Kennedy (de pre
cizat că nu are nici o legătură cu 
fostul preşedinte cu acelaşi nume), 
purtătorul de cuvînt al Departamen
tului de Stat a spus că „el va fi în 
principal disponibil pentru misiuni 
pe lîngă Comunitatea Economică Eu
ropeană în momentul în care lăr
girea ei devine o posibilitate şi în 
care se apropie necesitatea unor ho- 
tărîri critice atît pentru S.U.A. cît 
şi pentru Europa (apuseană)". Misiu
nea sa principală va fi de a veghea 
ca lărgirea Pieţei comune vest-euro- 
pene să nu se facă în detrimentul 
Statelor Unite, scrie agenţia France 
Presse. Temerile americane sínt de 
două categorii. Pe de o parte, acor
durile preferenţiale încheiate de 
C.E.E. cu un număr crescînd de state 
mediteraniene şi africane riscă să 
aducă prejudicii exporturilor ameri
cane. Pe de altă parte, S.U.A. ar dori 
să prevină formarea unui front co
mun vest-european, incluzînd Anglia, 
opus intereselor comerciale şi finan
ciare americane.

N. RATEŞ

P E  LA C.E.E.
Posesorilor de librete C.E.C. cu dobîndă şi cîştiguri, în 
afara sumelor de bani, li se acordă la tragerea la sorţi 
din 31 decembrie a. c.

CÎŞTIGURI ÎN  ARAGAZURI 
CU 3 ŞI 4 OCHIURI 
ŞI BUTELII.

La tragerea la sorţi participă toate libretele de eco
nomii cu dobîndă şi cîştiguri care au un sold mediu 
trimestrial de minimum 50 lei.

Direcţia judeţeană de
SIBIU

str. Gladiolelor nr. 4
ORGANIZEAZĂ U N  CONCURS  
pentru ocuparea următoarelor posturi:

— ŞEF SERVICIU PRODUCŢIE, 
inginer ide specialitate, 6 ani vechime

— ŞEF SERVICIU MECANIZARE, 
inginer rde specialitate, 6 ani vechime.

Cererile se vor depune la serviciul personal al direcţiei 
pînă în ziua de 18 decembrie, ora 8 inclusiv, iar con
cursul va avea loc în ziua de 18 decembrie, ora 10.

Vinalcool Sibiu
« vangaţeaza:

— gestionari.
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Uzina mecanică Mir şa
ANGAJEAZĂ URGENT:

—* strungari
— lăcătuşi
— sudori ey
— muncitori necalificaţi, care vor putea |  

să se califice în una din meseriile de |  
mai sus în cursul anului 1971. y

Muncitorii necalificaţi care se angajează |  
pentru şcoala de calificare trebuie să fie |  
absolvenţi ai şcolii generale şi să aibă vîrsta ţ 
între 18— 35 ani. i

r\ Informaţii suplimentare se pot lua de la serviciul per- 
i sonal din uzină.

I

I Uzina „Carbosin“ Copşa Mică
s angajează cu data de 1 ianuarie 1971:
! — INGINER MECANIC

j — INGINER ELECTRONIST,
s instalaţii de automatizare
I
s — INGINER CONSTRUCTOR,

pentru postul de inginer diriginte coordonator, jj 
5 — TEH NICIAN PRINCIPAL’, j

pentru postul He diriginte şantier — montaj tur- ţ 
I bine, cazane cu aburi

î — TEH NICIAN PRINCIPAL’,
I diriginte pentru instalaţii electrice.
} — TEH NICIAN PRINCIPAL,

pentru instalaţii termice şi reţele tehnologice
j — 2 FOCHIŞTI, pentru cazane cu aburi,

I Condiţiile de angajare sínt cele prevăzute de legislaţia 
s în vigoare. . ,
> Informaţii se primesc <
J telefon 17, interior 16.

Informaţii se primesc He la biroul personal al uzinei, *

M ica pu b lic ita te
Vînd sufragerie, comodă furnir nuc, 1 fotoliu, bufet şi masă bucătărie 
Sibiu, Hipodrom, bloc 18, apartament 3.

Pierdut buletin identitate pe numele Muşan Maria. îl declar nul.

îndurerata familie Simu, anunţă prietenilor şi cunoscuţilor încetarea 
din viaţă a scumpei şi vrednicei mame

SIMU SOFIA.
înmormîntarea va avea Ioc în ziua de 17 decembrie, ora 16,

\

j Centrul de legume ş l  fructe Sibiu \ i
s angajează de urgenţă :

— U N  GESTIONAR
pentru depozitul de materiale.

J Informaţii suplimentare la sediul întreprinderii, Sibiu,
 ̂ Piaţa Unirii nr. 4, telefon 2 28 08.

r

j
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